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   The Student Charrette at the Global Landscape Conference Taipei is
an intensive workshop open to students of Landscape Architecture
Programs from around the world, it is one of IFLA GSP(Global Student
Program). This Student Charrette is planned by the 2024 Global
Landscape Conference Taipei Organizing Committee and organized by
the Taiwan Institute of Landscape Architecture (TILA) and Fu Jen
Catholic University, Dept. of Landscape Architecture

    We welcome undergraduate and graduate students majoring in
landscape architecture and related fields worldwide to apply for
participation in a two-week online seminar and a four-day in-person
workshop in Taipei. Through this program, participants will explore the
historical and cultural dimensions of Taipei's Yuanshan area and
generate proposals for sustainable and livable urban blue and green
infrastructure through landscape planning and design.

    Students hailing from various cultural backgrounds will have the
opportunity to converge, engage in meaningful interactions, exchange
ideas, and, notably, enjoy themselves. During the Student Charrette,
attendees will be grouped into teams, each receiving guidance from
both academic and professional mentors to cultivate innovative and
distinct concepts. 
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1.BACKGROUND

在台⻍球景錚會議的學⽣設計斊是⼀個鸮結世界各㖒景錚建眡課玑的學⽣密꧌設計⼯
作坊鸏是IFLA球學⽣計畫（Global Student Program矦稱GSP）之⼀鸏個學⽣
激辯賽由2024年台⻍球景錚會議硁⪔㨽員會瘼劃由中螠⺠國景錚建眡學會和輔仁⼤
學景錚建眡學禺主辦

   我們姹鵔世界各㖒主⥜景錚建眡和相關걆域的⼤學和研瑖⽣申锞參加於台⻍莊辦為期
兩鹋的線上研討會和為期四天的實㖒⼯作坊诔由鸏個活動參莅者㼟䱳索台⻍圓⼭㖒
⼦的娜史和⽂⻋維度並提出關於永續和宜居城市话笃基礎設倷的景錚規劃和設計⽅
呪

   來⾃球不同⽂⻋胝景的學⽣㼟剤堥會匯翹在⼀饱鹎⾏剤意義的互動交崩思想
並且暶別重銴的是享受其中在學⽣設計斊期間參莅者㼟被ⴕ為⼩組每個⼩組都
㼟得到學遯和專噠㼬師的䭸㼬⟃培귢ⶾ倞和獨暶的嚌䙂
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2.WHAT IS LANDSCAPE

  Landscapes serve as significant expressions of culture, reflecting the
lifestyles, values, and aesthetic preferences of local populations. Across
different regions, landscapes manifest diverse cultural identities.
Landscapes play a pivotal role in realizing sustainable living. Well-
designed landscapes offer a plethora of ecosystem services, including
air purification, climate regulation, and biodiversity conservation,
thereby creating a healthy living environment for humanity. Urban
green spaces mitigate the urban heat island effect, enhancing the
comfort and quality of life for city dwellers, while wetlands and forests
regulate hydrological cycles, reducing the occurrence of flooding
disasters. By carefully planning and managing landscapes, we can
maximize their ecological functions, fostering harmony between
humans and nature.

  Landscapes, as carriers of culture and promoters of sustainable living,
play crucial roles in contemporary society. By harnessing the cultural
and ecological functions of landscapes, we can achieve symbiotic
relationships between humans and nature, driving forward sustainable
societal development. Therefore, it is imperative to strengthen
landscape conservation and management, emphasizing the cultural
and ecological values of landscape design, and striving to create
ecologically and culturally sustainable landscapes conducive to human
flourishing and sustainable development.

 景錚作為⽂⻋的重銴表麨⽅式⿾僦了當㖒⼈⺠的⽣活⽅式價值錚䙂和繡學⨋㥪在
不同㖒⼦景錚展現了㢵樣⻋的⽂⻋魨⟨景錚在實現可䭰續⽣活⽅⾯發揮衽⾄關重銴
的作⽤設計良㥪的景錚提供了豐富的⽣䢀禺窡服⹡包括瑠孵淨⻋孵⦬锅眏和⽣物
㢵樣性⥃肬從⽽為⼈겳ⶾ鸤了健䐁的⽣活環境城市笃㖒減輕了城市攨島效應提升
了城市居⺠的舒黠度和⽣活品質⽽濕㖒和喀林锅眏了⽔⽂䗅環減少了洪担的發⽣
鸒麕礶⼼規劃和盘理景錚我們可⟃剓⼤玑度㖒發揮其⽣䢀功腋促鹎⼈莅⾃搭之間的
和镜

 景錚作為⽂⻋的䪭載者和永續⽣活的促鹎者在當代社會中發揮衽⾄關重銴的作⽤诔
由㧇黠利⽤景錚的⽂⻋和⽣䢀功腋我們可⟃實現⼈겳莅⾃搭之間的共⽣關⤚推動可
䭰續社會發展因姽加強景錚⥃隌和盘理⾄關重銴強锅景錚設計的⽂⻋和⽣䢀價
值並⸗⼒ⶾ建剤利於⼈겳籗囙⟃⿻促鹎⽣䢀和⽂⻋的可䭰續性景錚
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3.OBJECTS

•Landscape Patterns and Processes
 景錚垸式莅麕玑
•Environmental and Waterfront Mitigation
 環境和⽔岸⥜䗂
•Biodiversity and Ecosystem Services
⽣物㢵樣性莅⽣䢀禺窡服⹡
•Climate Change adaptation and Resilient landscapes
孵⦬變⻋黠應莅彈性景錚
•Collective Memory, Heritage Planning & Conservation
꧌넓記憶鼍產規劃莅⥃肬
•Diversity, Equity, Inclusion, and Cultural Sustainability Landscapes
㢵樣性Ⱇ平包容和⽂⻋可䭰續性景錚

PREFACE
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4.SITE
  The vicinity of Taipei Yuanshan serves as the designated location for
the 2024 Student Charette in Taiepi, situated in the heart of the Taipei
Basin. It offers a rich natural and cultural landscape environment,
providing landscape-related students with opportunities for design
exploration. The aim is to enhance their capabilities in urban
ecosystem and cultural landscape planning and design. By engaging
with the natural beauty, cultural heritage, and ecological context of the
site, as well as immersing themselves in this vibrant urban
environment, students can gain practical experience and lay the
foundation for a successful career in landscape architecture.
Additionally, they contribute to the improvement of urban livability and
sustainability. Furthermore, students can gain deeper insights into the
complexities of landscape architecture while refining their skills in
design innovation, cultural sensitivity, and environmental stewardship.

台⻍圓⼭ヰ鼹作為本妄學⽣設計斊基㖒, 基㖒位於台⻍渝㖒核⼼,為景錚相關禺所的學⽣
提供了⼀個豐富的設計基㖒環境⟃幀⻋其都市⽣䢀禺窡和⽂⻋景錚規畫設計腋⼒诔
由莅⾃搭繡景⽂⻋鼍產和⽣䢀胝景互動尐嵶在鸏個⯏怏活⼒的都市環境中學⽣可
⟃栽得實踐經驗為其在景錚建眡걆域《得成功打下基礎同儘促鹎城市宜居性和可䭰
續性的提升學⽣鍑姽得⟃幀Ⰵ了鍑景錚建眡的醳꧹性同儘培귢➮們的設計ⶾ倞⽂
⻋敏䠮性和環境⥃隌意識

PREFACE
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5.LOGO
    Prehisto ric relics such as shell mounds have been unearthed in the
Yuanshan region, dating back thousands to hundreds of years. The
logo represents the 'Yuanshan' site in Taipei, with the character '圓'
(yuan) symbolizing the concept of circle, deriving from the ideogram
'圓' which incorporates the '⾙' (bei) radical resembling a shell,
representing the archaeological excavation of shell mounds from the
historical Yuanshan period in the Yuanshan area. This serves as the
symbolic totem for the Student Charrette.

圓⼭㖒⼦曾出⼟史⵹儘代的鼍跡㥶⾙㝫瘞
鸏❉鼍跡可腋騅➛侸千年⾄侸百年不瘞姽垦
誌代表了臺⻍的“圓⼭”基㖒“圓”字韍䗚衽圓㕖
的嚌䙂源⾃於韍形⽂字“圓”其中包わ了“⾙”
字作為部⾸形⡂⾙殼代表了圓⼭㖒⼦娜史
儘期的⾙殼鼍址考古䮕掘⟃姽作為設計⼯作
坊的韍䗚㕬騰

PREFACE
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1.ELIGIBILITY

2.ADMISSION

Students majoring in landscape architecture all over the world
(including graduate students). Students must be active
students/enrolled in a programwhen the charrette takes place.
Proficiency in the English language,ability to use drawing and
visualization programs, etc. is crucialto apply for student charrette. 

A total of 60 students all over the world(5 IFLA Regions) The 2024
Student Charrette Taipei Committee will review the application and
select 60 participants in total. (including GSP students in- person)

GENERAL TERMS

世界各㖒（包括研瑖⽣）主⥜景錚建眡的學⽣學⽣必須是就學狀䢀⟃⿻參莅設計⼯
作斊儘必須活鬪積噲申锞參莅設計⼯作斊的學⽣必須具⪔良㥪的薊語腋⼒並且腋㣁
使⽤繪㕬和視覺⻋軟넓瘞景錚溝鸒技腋

籏共來⾃世界各㖒的60そ學⽣（巒覈5個IFLA⼦域）2024年台⻍學⽣設計⼯作斊㨽員
會㼟㻤叆申锞並鼇出籏計60そ參莅者（包括鋷⾃參莅的GSP學⽣）
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3.APPLICATION

Students must apply through the provided webpage link: 2024 GLAC -
Student Charrette Registration (jotform.com) using the application
form, which allows you to upload your letter of intent, proof of
enrollment, academic transcript, sample works/portfolio, and enter
your personal information. Please ensure all required documents are
uploaded before the application deadline.

(1)Letter of Intent: 2-4 pages (A4 size), please describe yourself and why
you should be admitted into the Charrette. Include self-introduction,
purposeof participation, etc. There is no specified formatfor the
application. It should be saved as a PDF. 
意向書2-4⾴（A4尺⼨）锞䲾鶤⾃⼰⟃⿻參加設計斊的意㕬莅期䖊包括⾃我介紹參
莅⽬的瘞申锞書的格式沒剤明確規定應⥃存為PDF格式

(2)Proof of Student Enrollment: All participants must be enrolledin a
program at the time of the charrette and submit a Student Certificate. 
 學⽣註冊證明所剤參莅者在設計斊莊⾏儘必須具⪔學⽣魨ⴕ並提交學⽣證明

(3)Academic Transcript: Provides a record of academic performance
throughout the years of enrollment. 
學噠成績單提供在就讀期間的學噠表現記ꏗ

(4).Sample worksfrom your studio projects or portfolio (in ".pdf" format
with a high resolution) up to 5 pages. 
個⼈的設計作品꧌（⟃".pdf"格式⾼鍑析度剓㢵5⾴）

學⽣必須鸒麕提供的笪⾴鸮結鹎⾏申锞2024 GLAC - Student Charrette Registration
(jotform.com)使⽤申锞表格鹎⾏申锞該申锞表格可讓䝡上傳䝡的申锞意向書註冊
證明成績單作品眕⢿/作品꧌⟃⿻鱒Ⰵ個⼈须訊锞確⥃在申锞截⽌⽇期⵹上傳所
剤所꨾⽂件

GENERAL TERMS

https://www.jotform.com/241064442963052
https://www.jotform.com/241064442963052
https://www.jotform.com/241064442963052
https://www.jotform.com/241064442963052
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4.GROUP

The 60 participants will be divided into ten groups, assigned to work on
design themes at five bases (with two groups allocated to each base).
Each group will be led by two design mentors. The list of international
tutors will be announced later for confirmation.

60位學員㼟ⴕ為⼗個⼩組, ⴕ派⾄五個基㖒乽作設計主題 (⼀個基㖒ⴕꂂ兩個⼩組), 每⼩
組由兩位設計䭸㼬罉師,國ꥹ䭸㼬罉師そ單㼟䖕續確钢Ⱇ告

GENERAL TERMS
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5.TIMELINE

*It might can also take the weekends of 9/13, 14 and 9/20, 21 for online
meetings in the Phase 1-2. The schedule will be arranged according to the
instructions of each group's assigned tutors.

09GENERAL TERMS
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6.PARTICIPATION IS FREE 

7.AWARDS

To encourage interested and capable students to participate, all
selected students attending the workshop will do so free of charge.
We will provide breakfast, lunch, 4 nights of accommodation, site
visit, and program participation. (It does NOT include personal
expenses such as flights, travel insurance, shopping, touristic visits,
dinner, etc.)

•Two Excellent awards will be given respectively 1,000 US dollars
•Four Honor Awards will be given respectively 500 US dollars
•The final award results and projects will be publicly presented and
exhibited at the 2024 Global Landscape Conference Taipei Venue.

• 㼟ⴕ別頒發兩個⮛猗栁每組栽得1,000繡元
• 㼟ⴕ別頒發四個囙隘栁每組栽得500繡元
•剓終栽栁結果和作品㼟在2024年台⻍國ꥹ景錚會議現場頒栁莅展錒

為了⿎⺑剤興馱且腋⼒⮛猗的學⽣加Ⰵ所剤被黻鼇參加⼯作坊的學員㼟免費參加設
計斊㼟提供早귭午귭四晚住宿基㖒參訪⟃⿻參加活動（不包括個⼈費⽤㥶堥
牱旅⾏⥃險購物旅麉錚光晚귭瘞）

10GENERAL TERMS
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8.TIMETABLE (TENTATIVE)

2024-10-8 (First Day 痧⼀天)

2024-10-9 (Second Day 痧⼆天)

11GENERAL TERMS
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2024-10-11 (Fourth Day 痧四天)

**Venue: Multi-functional Conference Hall, Songshan Cultural and Creative Park, Taipei City
莊辦會場:台⻍市匡⼭⽂ⶾ㕨⼦㢵功腋會議䑼

12GENERAL TERMS
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9.VENUE
The venue of student charrette takes place at The International
Conference Hall at Fu Jen Catholic University, New Taipei City
1. Located in New Taipei City, conveniently accessible via Fu Jen
University MRT Station.
2. Situated within the campus of Fu Jen University, offering a safe,
comfortable, and beautiful environment.
3. Entire floor dedicated exclusively to the design workshop,
effectively avoiding external disturbances.
4. Multi-functional conference hall and discussion rooms provide
high-quality venues for workshops, presentations, and critiques

本妄國ꥹ學⽣設計斊預計於天主來輔仁⼤學「濟儘垜國ꥹ會議䑼」鹎⾏
1. 位於倞⻍市, 捷麌輔⼤站, 交鸒便捷
2. 位於輔⼤校㕨Ⰹ㸞舒黠⮛繡的校㕨環境
3. 整層為設計斊隊獨⽴專⽤剤效鼚免㢫界⼲仠
4. 㢵功腋會議䑼莅討論來室 提供⮛質專題課玑莅成果發表評㕬瑠間

13GENERAL TERMS



Chientan Youth Activity Center is situated on the west bank of
Keelung River in Chientan, Taipei, able to provide lodging for up to
one thousand people. It is China Youth Corp’s training center with the
largest capacity, and is a venue that provides the most
comprehensive services
Under the guidance of the Tourism Bureau, the various China Youth
Corp youth activity centers have become part of Hosteling
International, and forms part of the platform for receiving young
international travelers. They are also accredited by the Tourism
Bureau as Taiwan Traveler Card affiliated stores, and has become the
best option for government employees on their travels or vacations.
Ten floors of lodging area in step-wise structure that is linked to the
five-floor siheyuan building, where you can view Guanyin mountain
and the mountains by Tamsui river mouth in the distance.
MRT Chientan station is a stone’s throw away; Shilin night market,
Chiang Kai-shek official residence, Yangmingshan national park,
Tamsui scenic area and other attractions are also within the MRT’s
reach, making the center a perfect starting point for travelers.

2024 STUDENT CHARRETTE AT THE GLOBAL LANDSCAPE CONFERENCE, TAIPEI

10.ACCOMMODATION

劍潭海㢫ꫭ年活動中⼼座衆台⻍市劍潭西ꥏ基隆河畔可供1000⼈굺宿為救國團容
量剓⼤之研绢訓練中⼼亦為台⻍市⼦竸合功腋之來肬住宿場㖒 救國團各㖒ꫭ年活動
中⼼在錚光局主㼬㸞䱖下現為〝國ꥹꫭ年旅舍〞會員同儘⛳是經錚光局核定之〝國
⺠旅麉卡〞暶約店除了提供給國ꥹꫭ年朋友ⴕ享交崩的平台亦為Ⱇ⹡⼈員渡假旅麉
剓佳的鼇擇住宿⼦⟃⼗層⾯向⼤虋坪ꥣ梯式漸꣮為五層之四合院建眡物為主可黇眺
錚⾳⼭莅帝⽔河⼝群⼭捷麌建潭站鵜在咫尺;⼠林夜市詓介⽯官龄陽明⼭國家Ⱇ
㕨帝⽔景⼦瘞景點⛳都在捷麌的眕圍Ⰹ使該中⼼成為旅客的完繡饱點

14GENERAL TERMS

Chientan Youth Activity Center – 救國團劍潭ꫭ年活動中⼼ 

https://chientan.cyh.org.tw/?lang=en
https://chientan.cyh.org.tw/?lang=en
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11.TRANSPORTATION
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12.ORGANIZER

1-1Taiwan Institute of Landscape Architecture (TILA) was established
in 1994 and serves as a primary contact point and advisory body for
government agencies (Ministry of the Interior Construction and
Planning Agency, Ministry of Transportation, Council of Agriculture,
Ministry of Culture, Environmental Protection Administration, etc.)
regarding landscape affairs. It plays a crucial role in promoting the
establishment of relevant systems for landscape initiatives such as
landscape laws, landscape master plans, cultural landscapes, key
landscape projects, and landscape improvement plans. The institute
has accumulated extensive experience in policy trends related to
landscape promotion and communication and coordination with
central authorities. Main mission and objectives:
1.Enhance professional knowledge in landscape and promote
awareness of landscape and the concept of sustainable
environmental use through organizing professional landscape events
and publishing related publications.
2.Provide services related to landscape planning, design,
construction, and operational management.
3.Facilitate international exchange and cooperation among landscape
organizations.
4.Promote the establishment of the national landscape architect
examination system and the appointment system for landscape
professionals.
5.Elevate the professional status and service quality of domestic
landscape consulting companies.
6.Conduct certification for domestic private landscape architects and
promote the professional status of certified landscape architects.

景錚學會成⽴於1994年是政府單位針對景錚噠⹡的主銴耢繫璭⼝莅镪詢堥構是推動
景錚法景錚綱銴計畫⽂⻋景錚重點景錚計畫 景錚改㊥計畫瘞景錚推動相關넓制
建⽴的主銴推⼿對於景錚推動的政瘼⾛向莅中㣜單位溝鸒協锅具剤⻑期累積的經驗
主銴⟤⹡㸻傌:
1.提升景錚專噠知識⿻景錚來肬推䑞景錚意識⿻永續環境使⽤之錚䙂莊辦景錚專噠
活動出晝相關刊物
2.提供景錚規劃設計倷⼯⿻經斊盘理瘞相關服⹡事項
3.推動國ꥹ間景錚組織之交崩⿻合作
4.推動景錚師考試制度之建⽴⿻景錚專噠⼈員⟤⽤制度
5.提升台灣景錚곃問Ⱇ司之專噠㖒位⿻服⹡品質
6.辦理台灣⺠間晝景錚師钢證⿻推動钢證景錚師之專噠㖒位

16GENERAL TERMS
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1-2 The Department of Landscape Design at Fu Jen Catholic University
The Department of Landscape Design at Fu Jen Catholic University is
located in New Taipei City, Taiwan. Established in 1989, it upholds the
educational spirit of truth, goodness, beauty, and holiness of Fu Jen
University. In alignment with the comprehensive development plan of
Catholic schools and the pursuit of internationalization, integration,
refinement, and institutionalization, the department aims to promote
environmental quality, serve communities, and benefit society as its
primary goals.
As part of the College of Arts, the department provides students with
opportunities to exchange ideas with talents in various fields of art
and design. Guided by the teaching philosophy of "Tao, Nature, Care
for Locality," it combines landscape theory with professional practice
to realize the teaching objectives of "sustainable ecological design
and ideal landscape aesthetics." Through interdisciplinary
environmental planning and design, it actively cultivates professionals
in landscape planning and design who possess both technical
expertise in landscape architecture and artistic aesthetics.

The department responds to current issues such as ecological
environment, climate change, and cultural and social aspects using
professional knowledge to effectively utilize and maintain resources.
Its aspiration is to create high-quality living environments suitable for
human habitation through the application of landscape expertise.

天主來輔仁⼤學景錚設計學禺座衆於台灣倞⻍市成⽴於1989年秉䪭輔仁⼤學真
㊥繡翱的辦學礶神ꂂ合天主來學校校⹡發展計畫的Ⰹ巒䒂續實踐學校國ꥹ⻋
整合⻋礶篊⻋制度⻋的宏錚來肬理䙂建構景錚專噠來肬的學遯㸻傌⟃提升環境
品質服⹡⼈群鸤福社群為主銴⽬垦 

輔⼤景錚設計學禺ꦱ屬於谁遯學院提供學⽣擁剤莅各種不同걆域的谁遯和設計⼈才交
崩之堥會本衽「麥法⾃搭莅關懷在㖒」的來學理䙂結合景錚理論莅專噠實⹡衆實
「永續⽣䢀倞設計理想景錚倞繡學」來學⽬垦鹎⾏跨學科環境規劃設計來學實踐
積噲培肬具剤景錚專噠技遯並兼具谁遯繡學之環境計畫莅景錚設計之專噠⼈才⟃景
錚專噠回應當⵹各種⽣䢀環境孵⦬變鼄莅⽂⻋社會瘞議題麌⽤專噠知識剤效㖒使⽤⿻
維隌各項须源⟃ⶾ鸤黠合⼈겳居住之⾼品質⽣活環境為耷志

17GENERAL TERMS
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13.IMPORTANT REMARKS 
Late submissions will not be accepted, and any potential extension of
the deadline will be determined by the organizing committee. To stay
informed of announcements or updated information, please visit the
official website of the 2024 Global Landscape Conference, Taipei at
https://2024glac.tw/
Please direct any inquiries to the 2024 Global Student Charrette, Taipei
Organizing Committee https://2024glac.tw/
2024 Global Student Charrette, Taipei/ Chair: Assoc. Prof. Dr Wen-Shan
Huang
2024 Global Committee Members: Chairs of landscape departments at
Taiwanese universities 

All communication with the organizing committee will be conducted in English.

GENERAL TERMS
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PROJECT SITE

1.SITE LOCATION

Before the Charrette, selected students will
be provided with detailed information of the
area. At the end of the event, participants will
be asked to presentin, a design or a planning
concept and a written summaryexplaining
their works.
 
在設計斊之⵹學⽣㼟會收到剤關該㖒⼦的詳細基㖒须
訊活動結束儘參莅者㼟被銴求⟃設計或規劃嚌䙂
並附上書⾯摘銴來展爚➮們的⼯作

The design camp practice base is planned to be in the Yuanshan area,
at the heart of Taipei City.

本設計斊規畫設計的練绢基㖒圓⼭㖒⼦位於臺⻍渝㖒中⼼位台⻍市核⼼

PROJECT SITE

L

L

Taipei

Taiwan
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2.DESIGN SITE ZONING
The site has a various of resourcess.After the changes of the times and
urban renewal, many valuable resources have been hidden. Each zone
has unique value and potential waiting for us to explore. We hope that
after planning and design, these places will be transformed into original
ones. Some values   are reflected and more possibilities are explored.

基㖒擁剤許㢵各式各樣的须源經麕儘代變鼄莅都市更倞䖕剤許㢵寶貴须源被ꦡ沒每
個ⴕ⼦都剤獨暶的價值莅悴⼒瘞䖊我們去發掘希劆鸏❉㖒⽅經麕規劃設計䖕㼟原剤的
價值넓現出來⟃㢫並發掘其更㢵的可腋性

PROJECT SITE

Taipei Expo Park & Yuan Shan Cultural Site /台⻍蔅⽈莅圓⼭⽂⻋Ⱇ㕨

I
II

III

V

IV



The Yuan Shan Cultural offers a unique opportunity for landscape design
students to immerse themselves in a historical and cultural setting.Or
Taipei Expo Park is one of the large public park in Tapei,its was held the
2010 Taipei International Flora Expo and Former was old Taipei
Children's Paradise.So divided the site into five small sites for design.

圓⼭⽂⻋鼍址為景錚設計學⽣提供了⼀個獨暶的堥會讓➮們腋㣁尐嵶在⼀個娜史和⽂⻋的
環境中或台⻍蔅⽈Ⱇ㕨是台⻍⼤型Ⱇ共Ⱇ㕨之⼀它曾莊辦2010年台⻍國ꥹ蔅卉⽈錒會
並且⵹魨為莍兒童坿㕨所⟃㼟基㖒ⴕ為五個⼩基㖒鹎⾏設計

21PROJECT SITE

I.YUAN SHAN CULTURAL&TAIPEI EXPO PARK          
圓山文化遺址與台北花博公園

Imagesource:http://tamsui.dils.tku.edu.tw/wiki/index.ph
p/圓⼭鼍址
㕬晚來源: 張思琐

Image source:https://www.tripmoment.com/trips/14277
㕬晚來源: TripMoment 儘刻旅⾏
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Historical Significance: Taipei Bao-An Temple, with its centuries-old history
dating back to the Qing Dynasty, stands as a testament to the city's cultural
heritage. Its traditional architecture, intricate carvings, and ceremonial spaces
offer students insight into traditional Chinese temple design and religious
practices. The Taipei Confucius Temple is a cultural landmark dedicated to the
memory of Confucius, the great Chinese philosopher. Constructed in 1879
during the Qing Dynasty. The temple is not only a place of worship but also a
center for cultural activities and education. With its rich history and cultural
significance, the Taipei Confucius Temple remains a revered site for locals and
visitors alike, offering a tranquil oasis in the bustling cityscape.
Cultural Diversity: The Community surrounding Taipei Bao-An Temple is
a melting pot of cultural influences, reflecting Taiwan's diverse heritage.
Students can explore the vibrant street life, bustling markets, and
diverse communities that contribute to the area's unique identity.

娜史意義台⻍⥃㸞宮建於幢朝具剤䎙百年的娜史是台⻍市⽂⻋鼍產的韍䗚
其傳窡建眡礶繡ꧨ刻和典禮瑠間讓學⽣幀Ⰵ了鍑中國傳窡㼉廟設計和㸻來實踐
台⻍孔⼦廟建於幢朝1879年紀䙂⾄翱先師孔夫⼦不僅是⼀個供䃪拜的場所
鼩是⽂⻋活動和來肬的中⼼憑诔其䝑久的娜史和⽂⻋意義孔⼦廟仍搭是在㖒⼈
和麉客的寶貴之㖒為➮們提供了⼀個在籗䘑的城市中享受寧ꬆ的笃崎
⽂⻋㢵樣性台⻍⥃㸞宮ヰ鼹㖒⼦是⽂⻋㢵元性的結合⿾僦了台灣豐富的⽂⻋鼍產學
⽣可⟃䱳索⯏怏活⼒的街麥⽣活熙來攘往的市場和㢵元⻋的社⼦鸏❉為該㖒⼦的獨暶
注Ⰵ了活⼒

22PROJECT SITE

II.TAIPEI BAO-AN TEMPLE AND COMMUNITY
台北保安宮周遭

Image source: Taipei Bao-An Temple
㕬晚來源: 台⻍⥃㸞宮

The Taipei Confucius Temple
(Image source: The Merit Times/㕬晚來源: ⼈間福報)
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The Grand Hotel, with its iconic architecture and historical significance,
can be a symbol of Taipei's rich heritage and cultural identity.
Integrating this landmark into the landscape design can enhance the
sense of place and provide residents and visitors with a unique
destination for leisure and cultural activities. The Jianguan Youth Activity
Center, situated near the Keelung River, presents an opportunity to
revitalize the waterfront and create dynamic public spaces along the
riverbank. By incorporating amenities such as parks, promenades, and
recreational facilities, this area can become a hub for outdoor activities
and social interaction, contributing to the well-being and vitality of the
community.

圓⼭궤店⟃其垦誌性的建眡和娜史意義可⟃成為台⻍豐富的⽂⻋鼍產和魨⟨的韍䗚㼟
鸏⼀㖒垦秝Ⰵ景錚設計中可⟃增強㖒⽅䠮和為居⺠和麉客提供獨暶的休閒和⽂⻋活動⽬的
㖒劍潭ꫭ年活動中⼼位於基隆河附鵜為改鸤河岸和建⽴屡河⼦域的動䢀Ⱇ共瑠間提供
了堥會诔由秝ⰅⰗ㕨步⾏麥和㫨坿設倷瘞設倷鸏⼀⼦域可⟃成為戶㢫活動和社交互
動的中⼼剤助於社⼦的福祉和活⼒

23PROJECT SITE

III.THE GRAND HOTEL & CHIENTAN YOUTH
ACTIVITY CENTER & WATERFRONT
圓山飯店與劍潭青年活動中心以及圓山河濱公園

Image source: Image source: Taipei Bao-An Temple
㕬晚來源: 台⻍旅麉笪

Image source: Sz-ming Chen 
㕬晚來源: Sz-ming Chen
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Historical Heritage: Taipei Lin An Tai Historical House stands as a testament to
Taiwan's rich cultural heritage, showcasing traditional Taiwanese architecture
and craftsmanship. Students can explore the intricacies of traditional
courtyard design, architectural detailing, and historical preservation practices.
Waterfront Setting: Situated near the Keelung River, the site offers a
unique waterfront context for landscape design exploration. Students
can study the dynamics of water-edge environments, waterfront
revitalization strategies, and the integration of ecological principles into
urban landscapes.

娜史鼍產台⻍林㸞泰古厝展爚了台灣豐富的⽂⻋鼍產展爚了傳窡台灣建眡和⼯谁學
⽣可⟃䱳索傳窡庭院設計建眡細眏和娜史⥃隌實踐的醳꧹性⽔岸環境該㖒點ꬒ鵜基
隆河為景錚設計䱳索提供了獨暶的⽔岸環境學⽣可⟃研瑖⽔岸環境的動䢀⽔岸更倞
戰略⟃⿻⽣䢀原則在都市景錚中的融合

24PROJECT SITE

IV.LIN AN TAI HISTORICAL HOUSE & WATERFRONT
林安泰古厝暨河濱公園

Image source:IG-stliu_photography
Image source: https://www.travel.taipei/ 
㕬晚來源: 台⻍旅麉笪
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Cultural Heritage: The vicinity of Taipei Yuanshan Natural Landscape Park is
steeped in cultural heritage, with historic landmarks, temples, and traditional
neighborhoods dotting the landscape. Students can study the cultural
significance of these sites and incorporate elements of cultural preservation
into their landscape designs.
Ecological Considerations: As an urban green space, the site offers
valuable opportunities for ecological restoration and biodiversity
enhancement. Students can explore strategies for sustainable land
management, habitat creation, and urban greening initiatives to
promote environmental resilience and enhance ecosystem services.

⽂⻋鼍產圓⼭景點附鵜⯏怏⽂⻋鼍產剤娜史垦誌性建眡㼉廟和傳窡社⼦學
⽣可⟃研瑖鸏❉㖒點的⽂⻋意義並㼟⽂⻋⥃隌元素融Ⰵ到➮們的景錚設計中
⽣䢀考量作為都市笃㖒該㖒提供了寶貴的⽣䢀䛫䗂和⽣物㢵樣性增強的堥會學⽣腋
䱳索可䭰續⼟㖒盘理喌息㖒建⽴和都市笃⻋措倷促鹎環境ꯅ性增強⽣䢀禺窡服⹡
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V.TAIPEI YUANSHAN NATURAL LANDSCAPE PARK
圓山自然風景區

Image source: Myjourney.tw Blog
㕬晚來源: 2024可⼤王旅麉笪

Image source:The Grand Hotel 
㕬晚來源: 圓⼭궤店
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Linkou Plateau

Taoyuan Plateau

Datun Mountain
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3.BASIN&MOUNTAIN&RIVER

Taipei is situated in a basin, surrounded by mountain ranges and
plateaus. To the north, there are the Datun Mountain Range, the
Qixing Mountain Range, and the Wuzhi Mountain Range. To the south,
there are the Nangang Mountain Range and the Erge Mountain
Range. On the left bank of the Tamsui River, there are the Guanyin
Mountain and the Linkou Plateau. The central plain is formed by the
alluvial deposits of the three major river systems of the Tamsui River
basin: the Dahan River, the Xindian River, and the Keelung River.

台⻍是屬於渝㖒㖒形⻍剤⼤屯⼭禺♬星⼭禺五䭸⼭禺南剤南港⼭禺⼆格⼭禺
帝⽔河的左岸剤錚⾳⼭⿻林⼝台㖒包圍衽中間則是帝⽔河崩域的三⼤⽔禺—⼤恎彰
倞店彰和基隆河所沖積⽽成的平原

PROJECT SITE
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Image source:https://homepage.ntu.edu.tw/~tengls/geo-info_taipei.htm

https://homepage.ntu.edu.tw/~tengls/geo-info_taipei.htm
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4.LAND USE SURVEY ANALYSIS
Through land condition surveys, we can gain a deeper understanding
of the site, including its location relative to surrounding land uses and
current land development status. This information helps us formulate
more suitable directions for site development.

鷴麕⼟㖒現況锅叆可⟃讓我們更鵜⼀步的了鍑基㖒知麥基㖒的⼦位莅ヰ黩使⽤的關
⤚⟃⿻⽬⵹的⼟㖒發展狀況腋㣁幫助我們制定更合宜基㖒發展的⽅向

PROJECT SITE

Image source:https://maps.nlsc.gov.tw/T09/mapshow.action?In_type=web

https://maps.nlsc.gov.tw/T09/mapshow.action?In_type=web
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5.TRANSPORTATION ANALYSIS
The site is located in transportations hub and is an necessary areas to
pass through there and back.There are convenient transportations
resources including MRT and highways,making it to get elsewhere
easily and speedily.

基㖒㖒贖交鸒中垲是往鵦各㖒必經之㖒⼦剤便利的交鸒须源包括捷麌⟃⿻⾼鸠Ⱇ
路腋㣁容易且䘰鸠到麨別贖

PROJECT SITE
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6.URBAN OPEN SPACE ANALYSIS

The site has a various of natural resources,including Jiatan mountion,
Keelung river and many open green space,such as parks or gardens.
The most respectative of all is Tapei Expo Park that often held markets
or performances and its one of the people's favorite leisure places. 

基㖒擁剤豐富的⾃搭须源包わ劍潭⼭基隆河⟃⿻許㢵開放笃㖒開放笃㖒⫹是Ⱇ㕨或
蔅㕨其中剓具代表性的Ⱇ㕨是台⻍蔅⽈Ⱇ㕨經常莊辦市꧌或表演活動是⺠眾喜䠦的
休閒場所之⼀

PROJECT SITE
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7.HUMANITIES RESOURCES ANALYSIS
The site has a various of humanty resources,having many
schools,temples and historical places around,as well as the largest
international Shilin Tourist Night Market in Taipei,it attracts a large
number of foreign tourists every year,it is an importan economic
development place in Tapei.Jiatan Youth Activity Center is a service
facility that provides accomodation for participants.

基㖒擁剤許㢵各式各樣的⼈⽂须源ヰ黩剤許㢵學校廟宇⟃⿻娜史瑠間鼩剤台⻍
剓⼤的國ꥹ⼠林錚光夜市每年引了⼤䪡的㢫國錚光客⛳是台⻍重銴經濟發展之
㖒劍潭ꫭ年中⼼屬於服⹡겳型設倷提供參加者的住宿

PROJECT SITE




